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(J GOVERNMENT OF GREENLAND 

Medlem af Inatsisartut Jens Napat6k, Parti Naleraq 
Bureau for Inatsisartut 
/Her 

Svar på § 37 spørgsmål nr. 2020/167 om produktionsanlægget i Nordgrøn
land. 

Kære J ens N apat5k, 

Du har i henhold til § 37 i Inatsisartuts Forretningsorden stillet spørgsmål til 
Naalakkersuisut vedrørende opførsel af produktionsanlæg under de selvstyreejede 
selskaber. Dine spørgsmål er henvist til min besvarelse. 

Da flere af spørgsmålene henviser til emner der ligger under Royal Greenlands 
ansvars- og beslutningskompetence, er der indhentet svar fra selskabets ledelse. 

Spørgsmålene lyder: 

1. Hvornår vil man starte på, at bygge RG's produktionsanlæg i Søndre 
Upernavik? 

Til brug for besvarelse af dette § 37 spørgsmål er der indhentet svar fra Royal 
Greenland AIS, som svarer følgende: 

"Opførsel af nyt anlæg i Upernavik Kujalleq indgår i Royal Greenland 's investe

ringsplaner. Det viste sig dog umuligt at gennemføre i 2019, idet det er meget 

svært at finde arealer med forsvarlige funderingsmuligheder. På grund af covid-

19 har alle Royal Greenland 's investeringer været sat i bero, hvilket skaber yder

ligere forsinkelser. 

Vi har svært ved at finde alternativ placering af anlægget og konklusionen er, at 

der enten skal bygges nyt eller renoveres på den nuværende placering. Problemet 

er imidlertid, at permafrosten forsvinder, hvilket vil medføre betydelig fordyrelse 

af projektet. Et oplæg til ny-investering eller gennemgribende renovering søges 

indarbejdet i investeringsbudget 2021 med igangsættelse afbyggeriet i 2021. 
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For at forbedre nuværende muligheder i Upernavik Kujalleq er der opstillet 8 stk. 

40 fods containere som fryselager. Disse kan indeholde ca. 200 tons frostvarer 

over vinteren. Der er også opstillet en container med en pladefryser, således at 

den daglige indfrysningskapacitet er forøget. Da der ikke er tilstrækkelig lokal 

elforsyning, er der opstillet en container med generatoranlæg. Disse forbedringer 

har kostet ca. 8 mio. kr. 

Der har ikke været nogen form for begrænsninger med hensyn til råvareleveran

cer. Der er i det første halvår 2020 indhandlet 144 tons mod 258 tons i samme 

periode af 2019. Der bliver aftalt landingsplaner for at sprede landinger ud på 

ugen. Anlægget kan modtage 7-8 tons pr. dag. Den lokale anlægsleder vurderer 

et behov på 25-30 tons indhandling pr. uge. " 

a. Her til sommer har Naalakkersuisoq for fiskeri rejst i 
Nordgrønland og afholdt borgermøder, hvor han har meldt ud, 
at når RG' s produktionsanlæg der er under opførelse i Qaarsut 
blive færdigtbygget, så vil det være Søndre Upernavik der står 
for tur til at få et produtkionsanlæg, er det korrekt? 

Jeg må først præcisere, at der ikke afholdt borgermøder. Der er holdt møder med 
interessenter, hvilket er fiskere og fangere. 

Naalakkersuisoq har refereret til udtalelsen fra Royal Greenland AIS' chef i Uper
navik. Han har meddelt, at projektet i Søndre Upemavik er udskudt grundet Covid-
19. 

2. Hvilke tiltag har Naalakkersuisut tænkt sig at iværksætte for Kan
gersuatsiaq' s produktionsanlæg? 

Naalakkersuisut driver hverken indhandlingssteder eller produktionssteder. Derfor 
er det op til interesserede at iværksætte noget i Kangersuatsiaq. En given ansøg
ning om etablering af landanlæg skal indsendes til Departement for Fiskeri, Fangst 

og Landbrug, hvor sagen vil blive behandlet. 

Royal Greenland har afhændet sit anlæg i Kangersuatsiaq til privatpersoner. Tiltag 

der vedrører dette anlæg, må iværksættes af de nye ejere. 

J eg har ikke yderligere bemærkninger til de fremsatte spørgsmål. 

Medvenli~ 

~ 
Kim Kielsen 
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partii naleraq 

Ulloq. 30. september 2020 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvornår vil man starte på, at bygge RG' s produktionsanlæg i Søndre Upernavik? 

a. Her til sommer har Naalakkersuisoq for fiskeri rejst i Nordgrønland og afholdt 

borgermøder, hvor han har meldt ud, at når RG's produktionsanlæg der er 

under opførelse i Qaarsut blive færdigtbygget, så vil det være Søndre 

Upernavik der står for tur til at få et produtkionsanlæg, er det korrekt? 

2. Hvilke tiltag har Naalakkersuisut tænkt sig at iværksætte for Kangersuatsiaq's 

produktionsanlæg? 

(Medlem af Inatsisartut, Jens Napat6k, Parti Naleraq) 

Begrundelse: 

Fiskeri- og fangstindhandlingsstederne er hjertet for den lokale befolkning i bygder og byer, 

uden disse produktionsanlæg vil livet været særdeles udfordrende derude. Derfor er det da 

også særdeles vigtigt at produktionsanlæggene herhjemme fungerer stabilt på de beboede 

steder. 

Som politikere er det vores arbejde, at sørge for, at alle borgere på erthvert beboet sted 

herhjemme har mulighed for at have noget at leve af. 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 


